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Salon kaupungin 10-vuotinen metsäsuunnitelmakausi päättyy vuoden 2025 
lopussa. Odotukset, keskustelu ja näkemykset metsänkäsittelystä ovat 
muuttuneet suunnitelmakaudella paljon. Kuntalaisten aktiivisuus, 
lainsäädäntö, ilmastokysymykset ja metsien moninaiskäytön 
yhteensovittaminen on merkittävästi muuttuneet verrattaessa aiempiin 
suunnitelmakausiin. Suunnitelmakauden lähestyessä loppuaan on jo tullut 
tarvetta yhä enemmän ottaa huomioon em. asioita alkuperäisen 
metsäsuunnitelman rinnalla. 
  
Metsäohjelmaa on valmisteltu asian parissa kaupungilla työskentelevien 
kanssa ohjausryhmässä, missä asiantuntijaksi ja ohjaajaksi on kutsuttu 
metsäasiantuntija Tapio Oy. Ohjelmatyön aikana on mm. pidetty tilaisuus 
luottamushenkilöille, laadittu metsäkysely asukkaille ja luottamushenkilöille 
ja pidetty webinaari laajasti sidosryhmille. Metsäkyselyn ja 
sidosryhmäwebinaarin palautteet on käsitelty ohjausryhmässä ja huomioitu 
esityksessä metsäohjelmaksi. 
  
Tapion kanssa laadittu metsäohjelma linjaa kaupungin toimintaa niin 
talousmetsien kuin puistometsienkin osalla. Tarkoituksena on myös, että 
Tapio toteuttaa ohjelman pohjalta uuden metsäsuunnitelman 
tarjouspyyntöjen laadinnan ja saatujen tarjousten arvioinnin yhdessä 
kaupungin kanssa. Tavoitteena on laadukas ja hyväksytyn metsäohjelman 
mukainen metsäsuunnitelma käytettäväksi seuraavalle 10-vuotiskaudelle. 
  
Aikataulullisesti ohjelmatyö on aloitettu keväällä 2024 ja on suunniteltu 
saatavan päätökseen vuoden loppuun mennessä, minkä jälkeen uuden 
metsäsuunnitelman hankinta voitaisiin aloittaa. Uusi metsäsuunnitelma 
tulisi saada valmiiksi vuoden 2025 aikana ja olisi näin käytettävissä vuoden 
2026 alusta lukien. 
 
Liitteenä ovat Salon metsäohjelma sekä Salon metsäkyselyn tulokset. 
 

 
Esittelijä Tekninen johtaja 
 
Päätösehdotus Tekninen lautakunta ehdottaa kaupunginhallitukselle liitteenä olevan 

metsäohjelman hyväksymistä ja uuden metsäsuunnitelman hankintaa 
ohjelman mukaisesti. 

 
Päätös Pasi Lehti ehdotti Mika Nummenpalon kannattamana seuraavaa:  
 
 Viittaukset ja maininnat Metsäohjelmassa PEFC-sertifikaatista ja PEFC-

standardista tulee poistaa ja tilalle kirjata viittaukset ja maininnat FSC-
sertifikaattiin/standardiin. Tarvittaessa Metsäohjelman työryhmä tai 
Metsäohjelman tekijä voi muuttaa Metsäohjelman tekstimuotoja siten, että 
PEFC-sertifikaattiin/standardiin viittaava teksti korvataan FSC-
sertifikaatilla.  

 Puheenjohtaja totesi, että oli tehty esittelijän ehdotuksesta poikkeava 
kannatettu muutosehdotus, joten asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja 
ehdotti, että toimitetaan nimenhuutoäänestys. Ne, jotka kannattavat 
esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne jotka kannattavat jäsen Lehden 



ehdotusta äänestävät EI. Puheenjohtajan ehdotus äänestystavasta 
hyväksyttiin.  

 
 Suoritetussa äänestyksessä  
 
 Esittelijän pohjaehdotus sai 6 JAA ääntä (Kanerva, Laitinen, Tapio, 

Helenius, Kymäläinen, Vesa ) 
 Jäsenen Lehden ehdotus sai 4 EI ääntä (Lehti, Nummenpalo, Suominen, 

Kukko) 
 
 Puheenjohtaja totesi, että päätökseksi tuli äänin 6 - 4 esittelijän ehdotus. 
 
 Pasi Lehti ehdotti seuraavaa: 
 Metsäohjelmassa on mainintoja ja kannanottoja vesistöjen suojelusta, 

mutta ohjelmasta puuttuvat maininnat metsien hoidon vaikutuksesta 
metsän eläimiin ja lintuihin. Metsäohjelmassa tulee olla kannanotto 
uhanalaisten lintujen suojelusta metsähoidollisin toimin. 

 Suomen uhanalaiset linnut löytyvät mm. sivustolta: 
https://www.birdlife.fi/suojelu/lajit/uhanalaisuus/suomi/ 

 Ehdotus raukesi kannattamattomana. 
 
 Tekninen lautakunta hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Tiedoksianto Toimistopalvelut 
 
 
Elinvoimajaosto 26.11.2024 § 135 
 
 
Valmistelija maankäyttöpalveluiden johtaja Raimo Inkinen, raimo.inkinen@salo.fi, 02 

778 5617, kaupungingeodeetti Ari Vaino, ari.vainio@salo.fi, 02 778 5400 
 

Salon kaupungin 10-vuotinen metsäsuunnitelmakausi päättyy vuoden 2025 
lopussa. Odotukset, keskustelu ja näkemykset metsänkäsittelystä ovat 
muuttuneet suunnitelmakaudella paljon. Kuntalaisten aktiivisuus, 
lainsäädäntö, ilmastokysymykset ja metsien moninaiskäytön 
yhteensovittaminen on merkittävästi muuttuneet verrattaessa aiempiin 
suunnitelmakausiin. Suunnitelmakauden lähestyessä loppuaan on jo tullut 
tarvetta yhä enemmän ottaa huomioon em. asioita alkuperäisen 
metsäsuunnitelman rinnalla. 
 
Metsäohjelmaa on valmisteltu asian parissa kaupungilla työskentelevien 
kanssa ohjausryhmässä, missä asiantuntijaksi ja ohjaajaksi on kutsuttu 
metsäasiantuntija Tapio Oy. Ohjelmatyön aikana on mm. pidetty tilaisuus 
luottamushenkilöille, laadittu metsäkysely asukkaille ja luottamushenkilöille 
ja pidetty webinaari laajasti sidosryhmille. Metsäkyselyn ja 
sidosryhmäwebinaarin palautteet on käsitelty ohjausryhmässä ja huomioitu 
esityksessä metsäohjelmaksi. 
 
Tapion kanssa laadittu metsäohjelma linjaa kaupungin toimintaa niin 
talousmetsien kuin puistometsienkin osalla. Tarkoituksena on myös, että 
Tapio toteuttaa ohjelman pohjalta uuden metsäsuunnitelman 
tarjouspyyntöjen laadinnan ja saatujen tarjousten arvioinnin yhdessä 
kaupungin kanssa. Tavoitteena on laadukas ja hyväksytyn metsäohjelman 
mukainen metsäsuunnitelma käytettäväksi seuraavalle 10-vuotiskaudelle. 
 
Aikataulullisesti ohjelmatyö on aloitettu keväällä 2024 ja on suunniteltu 
saatavan päätökseen vuoden loppuun mennessä, minkä jälkeen uuden 
metsäsuunnitelman hankinta voitaisiin aloittaa. Uusi metsäsuunnitelma 
tulisi saada valmiiksi vuoden 2025 aikana ja olisi näin käytettävissä vuoden 
2026 alusta lukien. 
 



Liitteenä ovat Salon metsäohjelma sekä Salon metsäkyselyn tulokset. 
 

 
Esittelijä Maankäyttöpalvelujen johtaja  

 
Päätösehdotus Elinvoimajaosto ehdottaa kaupunginhallitukselle liitteenä olevan 

metsäohjelman hyväksymistä ja uuden metsäsuunnitelman hankintaa 
ohjelman mukaisesti. 
 

Päätös Anna Härri ehdotti Siikosen ja Walliuksen kannattamana seuraavaa: 
Elinvoimajaosto ehdottaa kaupunginhallitukselle liitteenä olevan 
metsäohjelman hyväksymistä ja uuden metsäsuunnitelman hankintaa 
ohjelman mukaisesti siten muutettuna, että viittaukset ja maininnat 
metsäohjelmassa PEFC-sertifikaatista ja PEFC-standardista tulee poistaa 
ja tilalle kirjata viittaukset ja maininnat FSC-sertifikaattiin/standardiin. 
 
Puheenjohtaja totesi, että oli tehty esittelijän ehdotuksesta poikkeava 
kannatettu muutosehdotus, joten asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja 
ehdotti, että toimitetaan nimenhuutoäänestys. Ne, jotka kannattavat 
esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne jotka kannattavat jäsen Härrin 
ehdotusta äänestävät EI. Puheenjohtajan ehdotus äänestystavasta 
hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä  
Esittelijän pohjaehdotus sai 5 JAA ääntä (Anttila, Huittinen, Koskinen, 
Räike, Salomaa) 
Jäsen Härrin ehdotus sai 4 EI ääntä (Siikonen, Härri, Sjöholm-Nikkanen, 
Wallius) 
Tyhjä 0 
Poissa 0 
 
Puheenjohtaja totesi, että päätökseksi tuli äänin 5 – 4 esittelijän ehdotus. 
 
Anna Härri ehdotti Walliuksen ja Siikosen kannattamana seuraavaa: 
 
Elinvoimajaosto ehdottaa kaupunginhallitukselle liitteenä olevan 
metsäohjelman hyväksymistä ja uuden metsäsuunnitelman hankintaa 
ohjelman mukaisesti siten muutettuna, että hakkuut toteutetaan lintujen 
pesimäkauden ulkopuolella. 
 
Puheenjohtaja totesi, että oli tehty esittelijän ehdotuksesta poikkeava 
kannatettu muutosehdotus, joten asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja 
ehdotti, että toimitetaan nimenhuutoäänestys. Ne, jotka kannattavat 
esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne jotka kannattavat jäsen Härrin 
ehdotusta äänestävät EI. Puheenjohtajan ehdotus äänestystavasta 
hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä  
Esittelijän pohjaehdotus sai 4 JAA ääntä (Anttila, Huittinen, Räike, 
Salomaa) 
Jäsen Härrin ehdotus sai 5 EI ääntä (Siikonen, Härri, Koskinen, Sjöholm-
Nikkanen, Wallius) 
Tyhjä 0 
Poissa 0 
 
Puheenjohtaja totesi, että päätökseksi tuli äänin 5 - 4 jäsen Härrin 
vastaehdotus. 
 
Kokouksessa järjestettiin tauko klo 19.14-19.18. 

 
Tiedoksianto Toimistopalvelut 
 



 
Kaupunginhallitus 13.01.2025 § 3 
5045/10.00.00.03/2024 
 
 
Valmistelija elinvoimajohtaja Mika Mannervesi, mika.mannervesi@salo.fi, 02 778 5001 
 

Kaupunginhallitus keskusteli metsäohjelmasta 9.12.2024 iltakoulussaan, 
jossa olivat pöytäkunnan lisäksi paikalla myös valmisteluun osallistuneet 
viranhaltijat sekä Tapio Oy:n edustaja. Iltakoulussa keskusteltiin 
ohjelmaehdotuksen sisällöstä yleisesti sekä teknisessä lautakunnassa ja 
elinvoimajaostossa tehdyistä muutosehdotuksista erityisesti. 
 
Elinvoimajaosto päätti 26.11.2024 § 135 ehdottaa kaupunginhallitukselle 
liitteenä olevan metsäohjelman hyväksymistä ja uuden metsäsuunnitelman 
hankintaa ohjelman mukaisesti siten muutettuna, että hakkuut toteutetaan 
lintujen pesimäkauden ulkopuolella. Iltakoulun yhteydessä käydyn 
keskustelun perusteella valmistelussa on arvioitu, että suoraviivainen 
toteamus hakkuiden toteuttamisesta yksinomaan pesimäkauden 
ulkopuolella rajaa metsäsuunnitelman laatimista ja hakkuusuunnitelmien 
tekemistä enemmän kuin on tarkoituksenmukaista ottaen huomioon 
ohjelman luonteen yleisenä ohjaavana asiakirjana. Hakkuiden ajoitus on 
tarkoituksenmukaisempaa määrittää metsäsuunnitelman jälkeen 
laadittavissa hakkuusuunnitelmissa, jolloin pystytään erikseen ottamaan 
huomioon kunkin hakkuukohteen linnusto ja sen johdosta tarpeelliset 
hakkuiden ajoitukseen liittyvät seikat. 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus hyväksyy liitteenä olevan teknisen lautakunnan ja 

elinvoimajaoston käsittelyssä olleen viranhaltijavalmistelun mukaisen 
Salon kaupungin metsäohjelman ja uuden metsäsuunnitelman 
hankkimisen ohjelman mukaisesti. 
 

Päätös Jäsen Anna Härri ehdotti seuraavaa: Esitän, että ohjelmaan lisätään 
maininta siitä, että hakkuut tulee toteuttaa lintujen tärkeimmän 
pesimäkauden (touko-kesäkuu) ulkopuolella. Lisäksi esitän, että 
talousmetsiä hoidetaan vähintään FSC-sertifikaatin kriteerien mukaisesti. 
 
Härrin ehdotus raukesi kannattamattomana. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
 
Anna Härri jätti päätöksestä seuraavan eriävän mielipiteen: Jätän eriävän 
mielipiteen Salon metsäohjelmasta. Metsäohjelmassa olisi pitänyt ottaa 
huomioon lintujen pesimäaika siten, että hakkuut olisi rajattu toteutumaan 
kokonaan pesimäkauden ulkopuolella. Lisäksi maininnat PEFC-
sertifikaatista olisi tullut vaihtaa luonnon kannalta kunnianhimoisempaan 
FSC-sertifikaattiin. 
 
Merkittiin, että kaupunginvaltuuston 3. varapuheenjohtaja Ilkka Uusitalo 
poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn jälkeen klo 17.24. 

 
Tiedoksianto Maankäyttöpalvelut 
 Elinvoimajohtaja 
 Tekninen johtaja 
 


